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A hosszú ideig tartó fagyos, hideg napok és a Tiszán kialakult, rég nem tapasztalt vastag jégpáncél már a múlté, a veszély azon-
ban nem múlt el. Most, a jég elolvadása után a folyó vízszintjének emelkedésétől kell tartanunk, ami máris megkezdődött. A jég 
eltűnését követő néhány nap alatt a vízszint mintegy két, két és fél métert emelkedett, a szakemberek azonban úgy vélik, nem fog 
kijönni az árterületre.

A múlt hét derekán még azt láthattuk az MTV hírcsatornáján, hogy a Tisza észak-magyarországi szakaszán tomboló erővel haladt 
déli irányba az ott felszabadult jégár. Mindent magával vitt, ami az útjába került. Mi magunk is attól tartottunk, mi lesz, ha az ideér. 
A folyó vajdasági szakaszán ilyesmire nem kell számítani, mondta akkor Apró István, a zentai DTD Vízgazdálkodási Vállalat 
magyarkanizsai részlegvezetője.

– Előbb-utóbb átszakadnak a jégdugók mindenütt és az összetört jégtömeg megindul lefelé, de hozzánk, a Tisza ottaninál jóval 
szélesebb szakaszára érve már nem kellene, hogy különösebb problémákat okozzon, hiszen közben olvad és szétterül a nagy vízfe-
lületen. Áradást persze hoz majd, de legtöbb 5-5 és fél méterig emelkedhet majd a vízszint, ami még nem indokolja az árvízvédelmi 
készültség bevezetését sem, mert arra Magyarkanizsánál csak 600 centiméteres vízmagasságnál kerül sor – nyilatkozta akkor a 
részlegvezető.

A magyar közszolgálati televízióban vasárnap este olyan felvételeket is láthattunk, amelyeken a jégár egymásra tolta a tokaji 
kikötő úszóobjektumait, egy részüket magával is sodorta. Nálunk az olvadást követő jégzajlás nagyobb károkat nem okozott, igaz, 
egy-két kisebb úszó házikót, a Szerbkeresztúrhoz közeli, bánáti partszakaszról magával ragadott. A magyarkanizsai sporthorgászok 
egyik mólója is megsüllyedt, de annak nem a jég, hanem az elöregedés az oka. A horgászok egyébként önkéntes munkában, láncfű-
résszel vágták a jeget a mólók és a vízen maradt csónakok körül, hogy a megmozduló jégtáblák ne okozzanak bennük kárt, hallottuk 
Tóth András egyesületi elnöktől.

A magyarkanizsai községi katasztrófavédelmi törzskar már akkor folyamatosan fi gyelte a jég mozgását és a vízszint alakulását, 
az önkéntes tűzoltók pedig készen álltak és állnak most is az esetleges beavatkozásra, mondta el kérdésünkre válaszolva Bajtai 
Balázs községi tűzoltóparancsnok, a törzskar tagja. 

Az illetékesek szerint a Tisza áradása hamarosan leáll. A legmegfelelőbb forgatókönyv  természetesen az lenne, ha utána apa-
dásnak indulna és visszatérne arra a szintre, amelyen áradás előtt volt, hiszen a Kárpátokban még el sem kezdődött a hó olvadása. 
Annak az idei télen szokatlanul sok hónak, ami a hegyekben leesett, hely kell majd, ha olvadásnak indul. Őszintén reméljük, hogy a 
szokásos májusi, júniusi áradáskor sem lesz szükség komolyabb bevetésre ahhoz, hogy biztonságban tudjuk városainkat, falvainkat, 
otthonainkat.

Bödő Sándor 
Fotó: Puskás Károly
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